
TOILA  VALLAVOLIKOGU 2. KOOSSEISU 
HARIDUS- JA NOORSOOTÖÖKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL

Toila 22.10.2024 nr 21

Algus kell 16:00, lõpp kell 16:45

Koosolekut juhatas komisjoni esimees Veiko Simm, protokollis volikogu kantselei juhataja
Marina Sorgus. Osavõtuleht lisatud protokollile.

Päevakord:
1. Alustava õpetaja ja tugispetsialisti toetuse andmise kord
2. Hariduslepe
3. Toila valla arengukava aastateks 2024-2030 ja eelarvestrateegia aastateks 2024-2028  

Arutelu: 
1. Alustava õpetaja ja tugispetsialisti toetuse andmise kord
Ettekandja: abivallavanem Maarika Tarum
Riigi  poolt  on  Ida-Virumaa  koolieelsete  lasteasutuste,  üldhariduskoolide  ning
kutseõppeasutuste  õpetajate,  juhtide  ja  tugispetsialistide  töö  väärtustamiseks  ette  nähtud
toetus  kvalifikatsiooninõuetele  vastavatele  õpetajatele  ja  tugispetsialistidele  (lasteaedades
koefitsient 1,3 ja koolides 1,5). 

Eestikeelsele õppele ülemineku tegevuskavas sisaldus ka motivatsioonipakett  õpetajatele –
selleks  oli  igal  aastal  plaanitud  232  000  eurot  õpetajatele  soodustingimustel  eluaseme
pakkumiseks.  11.  detsembri  2023 käskkirjaga  muutis  haridusminister  seda kava ja  kaotas
varem ettenähtud motivatsioonipaketi.  Palgalisa on olnud õpetajatele  ja  tugispetsialistidele
oluliseks motivaatoriks.

Vallavolikogu määruse eelnõu eesmärgiks on kehtestada Toila valla eelarvest makstava valla
üldhariduskoolis  ja  lasteaias  töötavale  õpetajale  ja  tugispetsialistile  toetuse  taotlemise,
maksmise ja maksmise peatumise ning tagasinõudmise kord.

Määruse  eelnõu  koostamise  tingis  asjaolu,  et  haridusasutustes  on  kaasava  hariduse
rakendumise tõttu puudus kvalifitseeritud õpetajatest ja tugispetsialistidest.

Määruse rakendamisega seotud kulud kaetakse Toila valla eelarvest. 
Määrus jõustub 2025. aasta 1. jaanuaril.

Signe Ilmjärv: § 3 lg 1 p 5 lisada „Toila vallas”; § 3 lg 2 p 1 lisada „kes”; § 5 lg 3 p 3 lisada
„asuta”.

Tiit Salvan: toetuse summad võiks igal aastal üle vaadata.

Maarja-Liisa Lepsalu: tulevikus võiks lisada toetuse saajate hulka ka noorsootöötajad. 

Komisjoni seisukoht: suunata määruse eelnõu koos parandustega volikogule vastuvõtmiseks.



2. Hariduslepe
Ettekandja: abivallavanem Maarika Tarum
Haridusleppe sõlmimise eesmärk on anda üldhariduse õpetajatele kogu ametit läbiv kindlus 
karjäärivõimaluste, töötasu ja -koormuse suhtes, vältides samas riiklikku ülereguleerimist 
ning säilitades võimalikult palju Eesti haridusele seni edu toonud paindlikkust ning kooli 
pidajate ja -juhtide autonoomiat.
Hariduslepe on hea tahte kokkulepe, mille sõlmimisega soovivad osapooled luua eeldused:
1) õpetajatöö väärtustamiseks ning õpetaja järelkasvu tagamiseks;
2) õpetajate töötasu ja töötingimuste parandamiseks;
3) kvaliteetseks kooli juhtimiseks ja koostöise koolikultuuri ning töötingimuste loomiseks;
4) kollektiivlepingute sõlmimiseks;
5) õigusaktide muutmiseks.

Informatsioon võeti teadmiseks. Küsimus läheb vallavolikogu 30.10.2024 istungi päevakorda.

Kell 16.30 lahkus Tiit Salvan.

3. Toila valla arengukava aastateks 2024-2030 ja eelarvestrateegia aastateks 2024-2028 
Ettekandja: arendusnõunik Mehis Luus
Arengukava  eelnõu  oli  avalikustatud  perioodil  29.08-12.09.2024  Toila  valla  veebilehel.
Haridusvaldkonnas laekusid mõningad ettepanekud, mida vallavalitsus on läbi vaadanud ning
kujundanud oma seisukoha.

1) Rein Meriranna ettepanek osta endise Toila lasteaia hoone või ehitada uus lasteaed.
Vallavalitsuse seisukoht: ettepanekuga mitte arvestada, kuna Toila alevikus ja selle lähialal on
sündivus langenud tasemele, mis ei kinnita vajadust lasteaia järele. Voka lasteaias on endiselt
vabu lasteaiakohti ning Toila laste üleminek Vokka on toimunud sujuvalt. Lisaks on endise
lasteaia omanik valmistamas ette suurt projekti ning ei ole huvitatud hoone müügist.
Komisjoni seisukoht: toetada vallavalitsuse seisukohta.

2) Voka Lasteaed Naksitrallid ettepanek: leida katteallikas (30 000 eurot) terrasside ning maja
ümber  oleva  silluse  uuendamiseks  investeeringute  kavast,  majanduse  alt,  energiatõhusate
meetmete rakendamise alt.
Vallavalitsuse  seisukoht: tegemist  on  majanduskuluga,  jooksva  remondiga.  Arvestatakse
vajadusega 2025. aasta eelarve koostamisel. Arengukavas muudatusi ei tee.
Komisjoni seisukoht: toetada vallavalitsuse seisukohta.

3) Valla pearaamatupidaja Silja Vask ettepanek vähendada investeerimistegevused:
- rida 2.3 Voka Lasteaia Naksitrallid ventilatsioon -25 000 eurot;
- rida 2.4 Voka Lasteaia Naksitrallid rühmaruumide renoveerimine -110 000 eurot;
- rida 2.6 Kohtla-Nõmme Kooli ainekabinettide sisustamine, laboratoorium -30 000 eurot;
- rida 2.7 Kohtla-Nõmme Kooli lasteaed, rühmaruumide renoveerimine -10 000 eurot;
- rida 2.8 Kohtla-Nõmme Kooli rekonstrueerimine -80 000 eurot.

Muudatused  tulenevad  Toila  valla  2024-2028  eelarvestrateegias  tulude,  kulude  ja
investeerimistegevuse  vähendamisest,  finantseerimistegevuse  suurendamisest  ja  likviidsete
varade suunamisest. 

Vallavalitsuse seisukoht: ettepanekuga arvestada, teha muudatused  investeeringute kavas ja
eelarvestrateegias.
Komisjoni seisukoht: toetada vallavalitsuse seisukohta.



Komisjoni seisukoht: suunata määruse eelnõu volikogule vastuvõtmiseks.

Järgmine komisjoni koosolek on planeeritud 19.11.2024

(allkirjastatud digitaalselt)
Veiko Simm (allkirjastatud digitaalselt)
juhataja Marina Sorgus

protokollija
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